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        Uniejów 23.04.2016r. 

 

 

Protokół 01/2016 

z obrad XIX zwykłej Kapituły Rycerstwa Polskiego 2016 na Zamku w Uniejowie. 

 

I. W dniu 23.04.2016r. na obrady Kapituły Rycerstwa Polskiego zebrali się: 

1. Pełniący obowiązki Hetmana Arkadiusz Dzikowski (Bractwo Rycerzy Ziemi Sztumskiej) 

2. Marszałek – Filip Gałązka (Chorągiew Ziemi Kujawskiej) 

3. Herold Kapituły Rycerstwa Polskiego Mirosław Kropiński (Namiestnik Pomorza, Trupa 

Teatralna Waganci) 

4. Chorąży – Grzegorz Orenkiewicz (Chorągiew Ziemi Chełmińskiej) 

5. Kanclerz – Radosław Spychalski (Brać Rycerska Starigrodu) 

6. Skryba – Piotr Sieczkowski 

7. Namiestnik Mazowiecki Michał Wojtysiak (Bractwo Rycerskie na Zamku Królewskim 

w Łęczycy 

8. Namiestnik Śląska Marek Mojecki (Bractwo Rycerskie Ziemi Legnickiej) 

9. Bractwo Rycerskie na Zamku Królewskim w Łęczycy (2) 

10. Bractwo Rycerskie Ziemi Legnickiej (2) 

11. Bractwo Rycerzy Ziemi Sztumskiej (2) 

12. Brać Rycerska Starigrodu (2) 

13. Chorągiew Ziemi Chełmińskiej (2) 

14. Chorągiew Ziemi Kujawskiej (2) 

15. Gdańska Szkoła Fechtunku Bractwa Św. Jerzego 

16. Inowłodzkie Bractwo Rycerskie 

17. Klan Mc Colaps 

18. Klub Miłośników Kultury Średniowiecza Nowe 

19. Konfraternia Burgus Carpinei 

20. Serpens Bellatorum 

21. Starogardzkie Bractwo Rycerskie 

22. Trupa Teatralna Waganci (2) 

23. Zakon Obroża Psa Gończego Rudenband 

 

II. Zebranych przywitał i otworzył zebranie Arkadiusz Dzikowski. Podziękowanie za przybycie. 

III. Przekazanie pozdrowień od Hetmana Pagińskiego przez Namiestnika Pomorza Ijona. 

IV. Program ramowy obrad: 

1. Wprowadzenie grup. 
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2. Odczytanie Reguły i modlitwa Św. Tomasza. 

3. Przedstawienie Bractw z przekazaniem Glejtów. 

4. Przywitanie przez p.o. Hetmana. 

5. Informacje organizacyjne – straż Marszałka. 

6. Porządek obrad. 

7. Sprawozdania członków konwentu. 

8. Przyjęcie nowych grup. 

9. Przerwa. 

10. Wnioski i głosowania. 

11. Kalendarium imprez. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad.7. 

1) Sprawozdanie Grzegorza Orenkiewicza z rozmów z Hetmanem Polnym dotyczących sytuacji 

Zamku Gniew. Hetman Polny zapewnia o dopilnowaniu spraw związanych z rolkami konwentu, 

tarczami, chorągwiami i portretami pozostającymi w Zamku Gniew, obecnie wiszą one w Sali 

Rycerskiej i w Kaplicy, o wszelkich zmianach zostaniemy poinformaowani. 

Po za tym, Grzegorz skontaktuje się z Waldkiem Młodawskim w sprawie dokumentów 

związanych z KRP, które ew. pozostały u Waldka po poprzednich kadencjach. 

2) Konfraternia Burgus Carpinei zapytuje o tarczę herbową, która została dostarczona do Golubia 

Dobrzynia, a nie została zawieszona w Kaplicy na Zamku Gniew z pozostałymi. Tarcza została 

przekazana Waldkowi Młodawskiemu, a jednak nie dotarła do Zamku Gniew. 

Arkadiusz Dzikowski stwierdził, że konwent odnajdzie tarczę lub ją odtworzy. 

3) Namiestnik Pomorza Ijon przypomniał i przedstawił ideę Pomnika Pamięci, tych którzy odeszli. 

Tworzona jest Księga Pamięci. Materiały do pomnika są wysłane do Częstochowy. Do kalejnych 

obrad KRP ma zostać uzupełniony Głaz, tablica i księga. 

4) Przywitanie przedstawiciela firmy ubezpieczeniowej TUZ Ubezpieczenia Rafała Jezierskiego. 

5) Radosław Spychalski poinformował o odejściu ze Starogardzkiego Bractwa Rycerskiego, 

w związku z tym nie będąc już członkiem KRP złożył rezygnację z funkcji Kanclerza KRP 

prosząc o pozwolenie na p.o. kanclerza. Po tym złożył akces do KRP nowej grupy do której 

należy, Brać Rycerska Starigrod lub możliwość pozostania w KRP. 

- 12 osób uprawnionych do głosowania: jednomyślnie przychylono się do prośby na p.o. Grupa po 

przekazaniu odpowiedniego glejtu zostanie przyjęta do KRP bez okresu nowicjatu. 

6) Piotr Sieczkowski poinformował o odejściu z Gdańskiej Szkoły Fechtunku Bractwa Św. Jerzego 

w związku z tym nie będąc już członkiem KRP złożył rezygnację z funkcji Skryby KRP prosząc 

o pozwolenie na p.o. skryby. Po tym złożył akces do KRP jako samodzielny członek. 

- 12 osób uprawnionych do głosowania: jednomyślnie przychylono się do prośby na p.o. 
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7) Namiestnik Ślązska Marek Mojecki przedstawił prezentację multimedialną dotyczącą obchodów 

rocznicy 1050 lecia Chrztu Polski oraz przedstawił sytuację na śląsku. 

8) Arkadiusz Dzikowski opowiedział o obecnej formule KRP. Utworzenie strony na portalu 

facebook, działania promujące cały ruch rycerski niezależnie od źródeł. KRP nie rości sobie praw 

do wyłączności a jedynie promuje wartości z Reguły Rycerskiej. Zachęcił do korzystania 

i pomocy w promocji strony, nadsyłaniu materiałów promocyjnych, informacji o imprezach itp. 

9) Grzegorz Orenkiewicz przedstawił imprezy odbywające się w Chełmnie. Obszerna prezentacja 

dotycząca pierwszej edycji festiwalu 9 Hills Festval. 

10) Prezentacja przedstawiciela firmy ubezpieczeniowej TUZ Ubezpieczenia Rafała Jezierskiego 

dotycząca ubezpieczeń podczas imprez w ruchu rycerskim. 

 

Ad. 8 

1) Rafał Długosz nie przybył na obrady, w związku z czym sprawa jego przyjęcia zostaje przełożona 

na obrady XX KRP. 

2) Bractwo Rycerskie na Zamku Książęcym w Łowiczu Serpens Bellatorum zgłosiło akces przyjęcia 

do KRP, Bractwo Rycerskie Ziemi Łęczyckiej SIGNUM TEMPORIS wprowadza, zaświadcza 

o grupie i oferuję opiekę podczas nowicjatu. 

3) Piotr Sieczkowski prosi o przyjęcie w nowicjat, Arkadiusz Dzikowski – BRZS wprowadza, 

zaświadcza o Piotrze 

4) Inowłodzkie Bractwo Rycerskie zgłosiło akces do KRP, jednak nie posiada osoby 

wprowadzającej 

 

Ad. 10 

1) Wręczenie sygnetu konwentu przez Arkadiusza Dzikowskiego dla Marka Mojeckiego. 

Omówienie symboliki sygnetów. 

2) Przygotowania do reform. 

a) Wnioski z błędów braku medialności. 

b) Zmiana formuły spotkań KRP na turniejową. 

c) Obrady KRP 2 razy w roku. 

d) KRP Generalna co rok. 

- Istnieje potrzeba integracji grup należących do KRP i nie tylko. Propozycja wręczania w 

nagrodę pierścieni z rąk członków Konwentu. Zjazd KRP powinien być dwudniowy, sobota 

turniej, niedziela obrady. Można zabezpieczyć się logistycznie w szkole itp. Organizacją 

zająłby się wybrany Namiestnik wraz z grupami z jego dzielnicy. 

- Aby pozyskiwać zamki do współpracy należy zaproponować im inscenizacje historyczne, 

do których każde bractwo delegowałoby co najmniej 2 osoby.  

- Formuła ma być przyjęta od kolejnego roku – wybraniem dzielnicy z namiestnikiem 

odpowiedzialnym za zjazd. 
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- Do końca czerwca muszą zostać wysłąne zapytania do Zamku Królewskiego, potem 

Malbork. 

e) Dyskusja nad sensem działalności KRP. Odnowienie idei KRP. 

f) Formalizacja strukury KRP. 

- KRP nie będzie się formalizować, można rozważyć zorganizowanie stowarzyszenia 

wspierającego. 

g) Terminologia, zmiany kodeksowe – Michał Matysiak zamieści aktualny kodeks na FB. 

- Należy wprowadzić zmiany do digesta dotyczący 2 kapituł w roku. 

h) Omówienie kwestii zamku kapitulnego, znalezienie alternatywy za Zamek Gniew. 

Miejsca dotyczące zamków gdzie można organizować KRP: 

Chojnik, Grodno, Grodziec, Bolków, Kliczków, Gniew, Uniejów, Szydłowiec, Kwidzyn, 

Nowe Nad Wisłą, ew. Katedra w Pelplinie (odrzucono po dyskusjach) 

i) 20-lecie KRP. Możliwośaci zorganizowania: Wawel, Zamek Królewski lub Malbork. 

Ewentualnie propozycja Zamku w Inowłodzu. 

- Należy zaprosić Kawalerów Orderu Orła z Mieczem i Damy Bursztynowej Róży 

- odszukanie starych zdjęć 

- spotkanie z autorem książk , może wydanie książki 

3) Wolne wnioski – Mariusz Szarmach: Św. Jerzy jako postać fikcyjna. 

 

V. Decyzje podjęte  w stosunku do wniosków ustnych i pisemnych: 

 

Obrady prowadzono zgodnie z programem ramowym. 

 

VI. Zebranie zakończono. 

 


